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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Jako senator Ziemi Radomskiej proszê o rzeteln¹ i aktualn¹ informacjê od ministra infrastruktury
w sprawie remontu i rozbudowy linii kolejowej nr 8 na trasie Warszawa – Radom, a w szczególnoœci na
odcinku Warka – Radom.

Obecny stan trasy kolejowej Radom – Warszawa przedstawia siê fatalnie i podró¿ z Warszawy do Ra-
domia trwa ponad dwie godziny. Od wielu lat jest to utrudnienie dla osób doje¿d¿aj¹cych do Warszawy
lub do Radomia. S³aby stan torów kolejowych oraz jednotorowy odcinek miêdzy Wark¹ i Radomiem –
pokonanie go jest bardzo czasoch³onne – wp³ywaj¹ na punktualnoœæ przybywania poci¹gów do stacji
docelowych i poœrednich. Jest to bardzo istotna kwestia ze wzglêdu to, ¿e tysi¹ce mieszkañców regionu
codziennie korzystaj¹ z tej trasy.

Ogólnie, przedstawiaj¹c sprawê modernizacji linii kolejowej nr 8, nale¿y stwierdziæ, ¿e od trzech lat
nic siê w tej sprawie nie dzieje, a w ostatnich tygodniach pojawi³ siê w tej kwestii du¿y szum informacyj-
ny. Zgodnie z informacj¹ prasow¹ z pocz¹tku marca 2011 r. spó³ka PKP PLK podpisa³a umowê na opra-
cowanie dokumentacji projektowej i materia³ów przetargowych na wybór wykonawcy, który
przeprowadzi modernizacjê linii kolejowej nr 8 z Radomia do stacji Warszawa Okêcie. Wartoœæ tego za-
mówienia wynosi oko³o 16 milionów z³. Zakres prac, jakie ma wykonaæ firma, obejmuje wiele elemen-
tów, miêdzy innymi opracowanie koncepcji programowo-przestrzennej, dokumentacji geotechnicznej
i geologiczno-in¿ynierskiej, przygotowanie dokumentów niezbêdnych do uzyskania decyzji o ustaleniu
lokalizacji linii kolejowej, opracowanie projektów budowlanych itp. Zgodnie ze wspomnian¹ informacj¹
prasow¹ PKP PLK deklaruje, ¿e prace modernizacyjne bêd¹ prowadzone w latach 2013–2014.

Nastêpnie, jak mo¿na siê dowiedzieæ z lektury bran¿owego magazynu „Rynek Kolejowy” z po³owy lu-
tego 2011 r., wiceminister Andrzej Massel powiedzia³, ¿e na odcinku Warka – Radom s¹ bardzo du¿e
problemy z decyzj¹ œrodowiskow¹ i realizacj¹ zadañ, gdy¿ linia przechodzi przez rzeki i obszary lêgowe
ptaków, a to uniemo¿liwia modernizacjê tego odcinka. Zaznaczmy, ¿e chodzi o odcinek newralgiczny, bo
jednotorowy, czyli o tak zwane w¹skie gard³o. Wspomnian¹ wypowiedŸ pana Andrzeja Massela oficjal-
nie zakwestionowa³a Regionalna Dyrekcja Ochrony Œrodowiska w Warszawie podaj¹c, ¿e decyzja œrodo-
wiskowa zosta³a wydana w 2009 r. Za to organizacja ekologiczna Zielone Mazowsze poinformowa³a
wprost w swoim oficjalnym liœcie do wiceministra Andrzeja Massela, ¿e koniecznoœæ ochrony œrodowis-
ka w bardzo ma³ym stopniu ogranicza mo¿liwoœæ modernizacji linii Warszawa – Radom. Pod koniec sty-
cznia 2011 r. w gazecie „Rzeczpospolita” wiceminister infrastruktury Andrzej Massel poinformowa³, ¿e
modernizacja linii kolejowej nr 8 nie bêdzie finansowana z unijnego bud¿etu na lata 2007–2013, bo bê-
dzie problem z jej rozliczeniem. Cytujê: „Wiemy ju¿, ¿e nie zd¹¿ymy z modernizacj¹ ca³ej linii z Warszawy
do Radomia”.

Powy¿sza chronologia zdarzeñ informacyjnych œwiadczy o braku panowania nad spraw¹ moderniza-
cji linii nr 8 przez ministra infrastruktury lub o szukaniu przez wiceministra infrastruktury Andrzeja
Massela jakiegoœ powodu, dziêki któremu obecny rz¹d móg³by siê wyt³umaczyæ przed wyborcami z nie-
modernizowania linii nr 8. Po tym, co siê dzieje w tej sprawie, mo¿na domniemywaæ, ¿e rz¹d PO-PSL nie
chce zrealizowaæ modernizacji szlaku kolejowego nr 8.

W zwi¹zku z powy¿szym proszê o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania.
1. Kiedy realnie rozpoczn¹ siê prace modernizacyjne na odcinku Warszawa Okêcie – Radom?
2. Kiedy realnie rozpoczn¹ siê prace na odcinku Warka – Radom?
3. Kiedy na odcinku Warka – Radom powstan¹ dwa tory?
4. Czy powodem niemodernizowania linii kolejowej s¹ wzglêdy œrodowiskowe czy problemy z rozli-

czeniem z Komisj¹ Europejsk¹?
5. Jakie jest ostateczne stanowisko wiceministra Andrzeja Massela w kwestii remontu linii kolejo-

wej nr 8?
6. Czy minister infrastruktury wyda oficjalnie oœwiadczenie w tej sprawie?
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